
We krijgen een persoonlijke pensioenpot, wat gebeurt er als deze 
leeg raakt als ik heel oud word? 

Je persoonlijke pensioenpot, waaruit de uitkering betaald wordt, wordt 
jaarlijks aangevuld om de uitkering te kunnen blijven betalen 

 
Waarom wordt niet eerst de achterstallige indexatie ingehaald bij 

de transitie? 
Het nieuwe stelsel is bedoeld om in de toekomst de problemen die zijn 

ontstaan door de hoge aan te houden buffers, en het dus niet kunnen 
indexeren, op te lossen. De transitie is niet bedoeld om de achterstallige 

problemen in te lopen. Met de transitie willen wij dat alle deelnemers 
profiteren en dat niemand erop achteruit gaat 

We vinden het wel belangrijk dat, als er voldoende geld is, we ook de 
gepensioneerden tegemoetkomen en hebben er daarom voor gekozen om 

niet alleen generiek te verhogen, maar juist een deel van het overschot 

expliciet te besteden aan het inhalen van de indexatieachterstand 
 

Ik wil voor 1 januari 2027 met pensioen, wat betekent de transitie 
voor mij? 

Als je al met pensioen bent op het moment van transitie, dan blijft je 
uitkering gelijk en krijg je net als iedereen een persoonlijke pensioenpot 

waaruit de uitkering betaald gaat worden 
 

Mag ik zelf kiezen of mijn pensioen overgaat in de nieuwe 
regeling? 

Nee, er kan alleen collectief overgegaan worden naar de nieuwe regeling. 
Die keuze is aan de sociale partners en daar mogen de leden over 

meebeslissen. Wij staan volledig achter de wijze waarop we de transitie 
en de nieuwe regeling hebben vormgegeven en verwachten dat op deze 

manier het pensioen beter wordt 

 
Al jaren geen indexering, hoe kan het dat er nu halleluja geroepen 

wordt? 
Omdat er onder de huidige regels een dekkingsgraad moet zijn van 

minimaal 110 procent om gedeeltelijk te kunnen indexeren en na-
indexatie kan pas bij een dekkingsgraad van ongeveer 140 procent. Door 

de lage rente in de afgelopen jaren was de dekkingsgraad heel laag, 
terwijl het vermogen door beleggingswinsten nog nooit zo hoog is 

geweest. Toch mocht er niet geïndexeerd worden. Onder het nieuwe 
stelsel is de dekkingsgraad niet meer van belang en mogen de 

beleggingswinsten veel eerder uitgedeeld worden. Dat komt dus ook 
eerder bij de gepensioneerden terecht. 

 
Er wordt geroepen: niemand er op achteruit, iedereen erop 

vooruit, hoe kan dat? 

We gaan de buffers die in het oude stelsel aangehouden moeten worden 
direct uitdelen bij de transitie. We vragen het ABP-bestuur om een 



dekkingsgraad van 110 procent te hebben op moment van transitie, 
waardoor we alles wat we willen kunnen doen; solidariteitsreserve vullen, 

compensatie verlenen, stukje na-indexatie en stukje verhoging voor 
iedereen 

 
Hoe zorgt het ABP-bestuur ervoor dat de dekkingsgraad op 110 

procent staat op het moment van transitie? 
ABP heeft verschillende knoppen om aan te draaien om de dekkingsgraad 

stabiel te houden. Onder anderen door de renteafdekking te verhogen en 
door het risico op de beleggingen wat te verlagen. Het is wel afhankelijk 

van de marktomstandigheden, maar ze kunnen wel proberen bij te sturen 
 

Is het eigenlijk wel mogelijk om opgebouwde pensioenrechten 
zonder expliciete instemming van de deelnemer over te zetten 

naar een nieuwe regeling? 

Ja, de overgang naar het nieuwe stelsel is een wettelijke overgang. Op 
grond van de Wet toekomst pensioenen mogen sociale partners, dus 

werkgevers en vakbonden met elkaar afspreken dat de oude rechten 
omgezet worden naar de nieuwe regeling 

 
Is de 4,5 procent die in de solidariteitsreserve komt, niet te 

weinig om schokken in de uitkering op te kunnen vangen? 
Mocht door economische omstandigheden het persoonlijke 

pensioenvermogen omlaag gaan, gaat de solidariteitsreserve de 
uitkeringen aanvullen. Zo is er een kleiner potje nodig om wel de 

uitkeringen aan te kunnen vullen. Zo kunnen de uitkeringen jarenlang 
aangevuld worden, als dat nodig is. Ondertussen hebben de beleggingen 

ook weer tijd hebben om te groeien 
 

Hoe kan het dat het lijkt dat de jongeren zo’n hoog pensioen 

zullen krijgen? 
Omdat de premie van de jongeren heel lang belegd kan worden, kan er in 

de beginjaren meer risico genomen worden en is de kans op hogere 
resultaten groter. Bovendien kan er in het nieuwe stelsel eerder en meer 

verhoogd worden, waar de jongeren profijt van hebben 
 


